
Assemblea de l’AFA 
Guardeu-vos la data del dijous 22 de maig, ja que tindrem assemblea de l’AFA. Més endavant us farem arribar l’hora, estem mirant quina opció facilita més la vostra assistència.
Si teniu algun suggeriment per afegir a l’ordre del dia, només cal que ens ho feu saber a través de l’adreça de correu electrònic:
afaescolariera@gmail .com
Us hi esperem.
Tots som AFA,
tots som comunitat Riera!
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TANCAMENT DE LÍNIES ESCOLARS AL BAIX PENEDÈS I AL GARRAF:
 JA HI TORNEM A SER!
Hola de nou, famílies! Recordeu les protestes que vam fer per de-
fensar la nostra escola i l’escola pública? La tancada aquella nit a 
l’escola, les entrevistes als mitjans de comunicació, la manifestació 
davant de la seu del Departament… Doncs ja hi tornem a ser!

Ja és “mala pata!” o Que pesats que som!, es pot arribar a pensar. 
Però és que aquest cop anem plegats amb la plataforma Penedès 
amb la Pública, que està aglutinada a redós de la plataforma de 
l’AFFAC, La Pública, l’Escola de Tothom. Esperem que tinguem mi-
llors resultats aquest cop perquè, d’arreglar-se, no s’ha arreglat res.

Repassem alguns motius del descontentament i refresquem els 
punts clau per no perdre’ns en aquesta sopa de descontentament.

En els darrers 5 anys, l’augment de recursos humans no ha estat ni 
de bon tros, suficient, tenint en compte l’increment d’infants amb 
necessitats educatives diverses  que tenim actualment a l’escola. 
Cada vegada hi ha infants amb realitats més complexes i diagnos-
ticats en edats més primerenques. El que fa el Departament és fer 
pedaços, i això fa que les nenes i els nens se’n ressentin. 

Les darreres proves PISA van sortir fatal. Encara recordem la cara de 
la consellera del moment, advocant per la reducció de ràtios com 
a gran solució. Doncs, quan  han abaixat les ràtios una mica, amb 
la sensibilitat del bigoti d’un gat, s’han afanyat a tancar línies. I 
atenció: 18 grups el curs passat i 23 aquest curs a les nostres contrades. A les pròximes PISA, que no aniran millor, recordeu-nos quan 
veieu la consellera a la tele advocant per abaixar les ràtios. El moment és ara!

Aquest Carnaval han estat les AFAs de les escoles públiques 
de Ribes les qui hem organitzat les Comparses infantils de 
Ribes, amb l’acompanyament de la COC (Comissió Oberta 
de Carnestoltes). Enguany, hem estat una comparsa de 92 
infants –46 parelles– entre 3r i 6è de Primària.  

Agraïm a les dotze famílies voluntàries la seva ajuda per fer 
més àgil la comparsa i dur les nostres dues banderes. Espe-
rem que el curs vinent puguem anar perfilant encara més 
l’entrada a plaça, com també transmetre la importància de 
què les famílies deixin espai als comparsers i comparseres 
per poder moure’s amb més llibertat i deixar més visibilitat 
a les persones del poble que les van a veure. L’estrena de 
la nova bandera de l’AFA ha estat tot un èxit. L’any vinent, 
més i millor!

CONVIT AL CONGRÉS DE SANT JORDI 2025
Aquest any, el nostre convidat d’honor del Congrés de Sant Jordi és en Juli Palou i Sangrà. En Juli és un dels nostres referents 
pedagògics i tenim la gran sort de formar equip amb ell i altres mestres en un dels grups de recerca de l’ICE de la UAB. Enguany, 
estem molt agraïdes de tenir-lo amb nosaltres en un dia tan especial com és la Diada de Sant Jordi.

Ell és doctor en Filosofia i Ciències de l’Educació; professor del Departament de Didàctica de la Llengua i la 
Literatura de la UB; formador de formadors; i investigador d’un grup de recerca que tracta sobre les creen-
ces del professorat sobre l’ensenyament de la llengua en contextos plurilingües. Tot un honor que estigui a 
la nostra escola. Ens fa molta il·lusió convidar totes les famílies que tingueu disponibilitat. Serà un gran dia 
que ens agradarà que compartiu amb nosaltres. 
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ESMORZAR SOSTENIBLE A L’ESCOLA
Des dels Baules d’Infant hem reflexionat, cadascú amb el seu grup 
de referència, sobre el petit –i alhora gran– gest de dur l’esmorzar 
dins d’una carmanyola i evitar, així, els embolcalls d’un sol ús, 
com pot ser el paper d’alumini. Col·laborem amb el medi ambient 
i prenem consciència que tota acció ajuda. Famílies, ens fa falta, 

un cop més, la vostra col·laboració. 
Ens estem acostant, però encara tenim 
lluny aquesta meta. Caminem plegats 
cap al Residu 0. Fem-ho possible.

PROPERA PEL·LÍCULA DE CINEMA EN CURS DELS GRANS:
 COM ES VIVIA ABANS A RIBES? 
Les nenes i els nens de la Comuni-
tat de Grans que formen part del 
projecte de Cinema en Curs estan 
treballant sobre la creació artís-
tica d’un film documental en què 
retrataran com era la vida abans 
a Ribes. Ja han començat amb les 
converses amb algunes àvies i avis de la nostra escola, que els han explicat moltes coses 
interessants de la vida de la pagesia i la ramaderia i de la manera que tenien de poder 

estudiar i treballar. També han 
parlat sobre el naixement de les 
entitats ribetanes, de les arrels 
de la vida social al poble i de 
com ha anat evolucionant fins 
al dia d’avui. Per totes les famí-
lies que estigueu interessades, 
presentaran la seva pel·lícula el 
dimecres 11 de juny, a les 15 ho-
res, al Cinema Ribes del Centre 
Parroquial. També volem apro-
fitar per agrair el recolzament 
del cinema del nostre poble als 
nostres petits cineastes. Us hi 
esperem.

NOU ESPAI PER RESOLDRE CONFLICTES
Us presentem un nou espai que 
s’utilitzarà ben aviat per resoldre 
conflictes a la Comunitat dels 
Grans. Des de la Comissió de Con-
vivència, famílies i docents estem 
dissenyant el paper de la figura de 
mediador/a. La intenció serà que 
infants voluntaris de la mateixa co-
munitat, amb l’assessorament dels 
mestres, siguin capaços de mediar 
alguns dels conflictes que habitual-
ment sorgeixen en aquestes edats. 
La manera de procedir serà tenint 
present la mirada restaurativa per 
tal d’entomar-los de la manera més 
sana possible, on tothom se senti 
escoltat i reconegut.  

Nou espai de resoldre
conflictes dels Grans.

Algú de nosaltres ha necessitat que al seu fill li facin unes sessions de logopèdia o una avaluació psicològica? Aquest servei que el Depar-
tament es vanta d’oferir-nos. Si la resposta és “sí”, ja sabeu que us heu hagut d’escurar la butxaca per donar al vostre infant aquella 
atenció que necessita. La nostra psicopedagoga de l’EAP, que ve a l’escola dos matins a la setmana, se n’ocupa d’uns 200 infants amb 
necessitats ben diverses. Massa quantitat pel temps que li assignen, és clar, en una escola de 400 alumnes que som en aquest moment.

Hi ha més motius, però no més espai al Full de Famílies ni més paciència al cor. Quan ens entrevistem amb el Departament, tot són 
reglaments que cal seguir i arguments difícils de verificar i entendre. Al final, no canvia res. 

Però sabeu què? Hi ha una cosa que potser funciona i no s’ha provat encara: el Decret d’Escola Inclusiva 150/2017 (2017!!!), aprovat 
al Parlament de Catalunya, estableix que s’ha d’arribar a una despesa del 4% del pressupost de la Generalitat a ensenyament. I 
això no s’ha complert cap any. Oi que no és tan difícil d’entendre?
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SOM SOLIDARIS, SOM RIERA! 
Volem agrair a totes les persones que van col·laborar i han fet possible 
recollir la xifra de 929 euros en favor de la investigació contra el 
càncer infantil. La generació 2013 va preparar, el passat divendres 
14 de febrer, una Xocolatada Solidària. L’alumnat es va fer càrrec de 
tota l’organització, així com de la venda 
dels Leucos, que també van ajudar a 
recaptar donatius en benefici d’aquesta 
mateixa causa. 

Durant aquest trimestre, també hem organitzat la col·locació 
de diferents guardioles, durant unes setmanes, en diferents 
comerços del poble. Aquests diners, més els que també es 
recolliran en l’últim berenar d’aquest curs que organitzaran 
els infants de 6è, seran enviats cap a València, a l’escola 
CEIP L’Horta de Paiporta. L’Equip directiu del centre ho 
destinarà al que ells considerin que necessiten. Recordem 
que, actualment, encara tenen l’escola tancada després de 
les grans destrosses sofertes la passada tardor a causa del 
fort temporal dana.

La Pilar, àvia de l’escola, en l’entrevista que li van fer 
els nens i nenes de Cinema en Curs.


